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Main description / Beschreibung
With ATACAMA, Jamey Stillings again shares his distinctive aerial perspective to examine dramatic large-scale renewable energy projects, the visual dynamic of enormous mining operations and the stark beauty of the Atacama Desert, so often scarred by human activity. Chile produces a third of the world’s copper and has the largest known lithium reserves, and we utilize these resources daily in our cars, computers and smartphones. The country’s mining industry has traditionally been dependent on imported coal, diesel and natural gas for its energy. Yet the Atacama Desert has excellent solar and wind potential: new renewable energy projects there now supply significant electricity to the northern grid, transmit power to population centers in the south, and are reducing mining’s dependence on fossil fuel.
Stillings aesthetic interest in the human-altered landscape and concerns for environmental sustainability are principal pillars of his work. His photography elicits a critical dialogue about meeting our needs and desires while seeking equilibrium between nature and human activity. ATACAMA, the latest chapter in his ongoing project “Changing Perspectives,” shows how photography can concurrently be a source of inspiration, motivation and information, and reminds us that a carbon-constrained future is crucial to a responsible approach to life on earth.

Wie in seinem vorigen Buch "The Evolution of Ivanpah Solar" fotografiert Jamey Stillings auch in ATACAMA Großprojekte erneuerbarer Energie aus der Vogelperspektive. Er zeigt die Spuren und Verwerfungen gigantischer Bergbaubetriebe und die schroffe Schönheit der Atacama-Wüste, oft gezeichnet von menschlichen Aktivitäten. Chile produziert ein Drittel des weltweiten Kupfers und verfügt über die größten bekannten Lithiumreserven. Ressourcen, die wir täglich in unseren Autos, Computern und Smartphones nutzen. Die Bergbauindustrie des Landes ist traditionell auf fossile Energieträger angewiesen. Die Atacama-Wüste verfügt jedoch über ein hervorragendes Solar- und Windpotenzial: Neue Projekte zur Nutzung erneuerbarer Energien in der Atacama-Wüste versorgen das Stromnetz im Norden des Landes mit Elektrizität, leiten Strom in die Ballungszentren im Süden und verringern die Abhängigkeit des Bergbaus von fossilen Brennstoffen.
Stillings ästhetisches Interesse an der vom Menschen veränderten Landschaft und die Sorge um die ökologische Nachhaltigkeit sind die Hauptpfeiler seiner Arbeit. Seine Fotografien sind Anlass für einen kritischen Dialog über die Erfüllung unserer Bedürfnisse und Wünsche bei gleichzeitiger Suche nach einem Gleichgewicht zwischen Natur und menschlichen Aktivitäten. ATACAMA, das jüngste Kapitel seines laufenden Projekts „Changing Perspectives“, erinnert uns daran, dass eine kohlenstoffarme Zukunft für einen verantwortungsvollen Umgang mit dem Leben auf der Erde entscheidend ist.
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Born in 1955 in Oregon, Jamey Stillings incorporates documentary, artistic and commissioned projects in his photography. He has exhibited internationally and his work is held in the collections of the United States Library of Congress, the Museum of Fine Arts, Houston, the Los Angeles County Museum of Art, and the Nevada Museum of Art. With his book The Evolution of Ivanpah Solar (Steidl, 2015), Stillings won the International Photography Awards Professional Book Photographer of the Year in 2016.
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